

Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement	
<b>Møde om:</b>	DBBF-bestyrelsesmøde
<b>Deltagere:</b>	Thomas Frydendal (TU), Mads Christensen (Formand), Henning Seehausen (EU), Jørgen Kvist (Økonomi), Michael Pilož (BL), Morten Thomsen (DU), Jesper Nielsen (B&U), Thomas Silfen (TRU), Sebastian Brydegaard (Administration)
<b>Undskyldt:</b>	Marius Hansen (3x3), Morten Jespersen, Louise Bach (DL), Henrik Mikkelsen (DGI)
<b>Dato:</b>	22.06.21
<b>Sted:</b>	Teams, digitalt



#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	20:00 – 20:30	<b>Budget 2021-22 (Oplæg er vedlagt)</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Jørgen præsenterer et opdateret budget</li> </ul>
		<b>Referat</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Jørgen gennemgik oplæg, som var udarbejdet af administrationen + Thomas Frydendal og Jørgen Kvist.</li> <li>➤ DIF-administrationens indstilling vedr. strategitilskud er mindre end tidligere indikeret, hvilket vil få en negativ implikation på budget 2021-22, såfremt DIF's bestyrelse vedtager indstillingen. Vi kommer til at sende høringsvar.</li> <li>➤ Bestyrelsen diskuterede herefter den fremlagte model, hvoraf følgende centrale argumenter/pointer fremgik: <ul style="list-style-type: none"> <li>- Eliteområdets udgiftsniveau bliver større i 2022-23 end i 2021-22 grundet udsving i aktivitetsniveauet i tilmeldte kvalifikationsforløb.</li> <li>- Det kommercielle område kan med fordel forankres endnu tydeligere i administrationen.</li> <li>- Øgede indbetalinger til DBBF vil næsten altid medføre utilfredshed/spørgsmål uanset om de sker gennem turneringsgebyrer, afgifter, medlemsindbetalinger etc. Det vigtigste er derfor at finde en model, som er så "fair" som muligt og som man kan forsvare.</li> <li>- Det er en naturlig del af medlemmers "livscyklus" i DBBF, at man i perioder betaler en større andel til fællesskabet end andre. Men man skal omvendt være påpasselig med at påføre en medlemsgruppe såsom eliten en uforholdsmæssig stor andel af udgiften.</li> <li>- Det er en principiel strategisk overvejelse, hvorvidt en del af finansieringen skal findes ved at øge den direkte medlemsbetaling.</li> <li>- Der er en ambition om, at der skal uddannes flere dommere/trænere, hvilket kan medføre øgede</li> </ul> </li> </ul>

			<p>indtægter, men man skal omvendt være obs. på priselasticiteten. Erfaringsmæssigt er tilslutningen ikke faldet i forlængelse af øgede priser, men TRU oplever omvendt større opmærksomhed på pris end tidligere.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi skal arbejde målrettet på, at de kommercielle indtægter øges på sigt, men der blev udtrykt generel tilbageholdenhed med at budgettere med disse i det kommende budgetår.</li> <li>- Man ønsker ungdoms- og seniorlandsholdstilbud til både mænd og kvinder.</li> <li>- Der blev udtrykt generel opbakning til en finansieringsmodel, som inkluderer en medlemsbaseret betaling kombineret med andre mindre tiltag, da udgiften herved løftes i fællesskab.</li> <li>- Hvis man beslutter en medlemsbetaling, så er det vigtigt, at man beder om det beløb, som man har behov for med det samme i stedet for at starte for lavt, således beløbet ikke skal øges efterfølgende.</li> <li>- Varigheden skal afklares og kommunikeres fra starten for at skabe forudsigbarhed for medlemmerne samt styrke forudsætningen for at have flerårige budgetter.</li> <li>- I forlængelse af diskussionen omkring varierende aktivitetsniveauer og dermed omkostninger på eliteområdet giver det desuden mening at styrke forbundets egenkapital, således man kan "håndtere/rumme" budgetudsvingene.</li> </ul> <p>➤ Diskussionen udmøntede sig i følgende beslutninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Der skal opkræves medlemsbetaling på 30 kr. pr. medlem. Dette skal formidles og formelt godkendes i forbindelse med Rigsdagen.</li> <li>- Beløbet skal opkræves i en 3årig periode.</li> <li>- Beløbet skal anvendes til at få DBBF's samlede økonomi til at hænge sammen inkl. landsholdstilbud til begge køn, breddeiltag, turneringsudbud mv., hvorfor beløbet ikke kun skyldes eller skal målrettes et område.</li> <li>- Der skal budgetteres med et overskud på ca. 100.000 kr.</li> <li>- Sebastian og Jørgen udformer endeligt budgetudkast inklusiv medlemsbetaling samt enkelte tilpasninger af afgifter, gebyrer mv. baseret på det oplæg Jørgen fremlagde på bestyrelsesmødet. Det skal være færdigt senest primo august, men fremsendes snarest muligt.</li> <li>- Jørgen og Sebastian udarbejder i tillæg et oplæg, som skal fremlægges på Rigsdagen.</li> <li>- I forlængelse af ovennævnte blev det besluttet at tilmelde kvinderne til kvalifikationsforløbet, hvilket kommunikeres til spillere/trænere på denne side af sommerferien, således de har mulighed for at forberede sig bedst muligt.</li> </ul>
2.	20:30 – 21:00	<b>Organisationsændring</b>	➤ Sebastian præsenterer plan for organisationstilpasning

		<b>Referat (Oplæg er vedlagt)</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Organisationsændringen blev godkendt samtidig med at Sebastian fik fleksibilitet til at kunne lave mindre tilpasninger af roller, tidsplan mv.</li> <li>➤ Undervejs blev der vedtaget følgende vedrørende habilitet <ul style="list-style-type: none"> <li>- Dommerpåsættere kan ikke påsætte sig selv.</li> <li>- Man kan ikke være leder for/blive ledet af sin egen kæreste/ægtefælle.</li> <li>- EU og TRU skal i fællesskab afklare, hvorvidt man kan være landstræner/assisterende landstræner for samme målgruppe, som man er klubtræner for.</li> </ul> </li> </ul>
3.	21:00 – 21:10	<b>Rigsdag</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Sebastian præsenterer modeller</li> </ul>
		<b>Referat (Oplæg er vedlagt)</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Sebastian præsenterede tre forskellige modeller inkl. muligheden for overnatning og workshops samt økonomien, der er forbundet med disse.</li> <li>➤ Modellerne blev diskuteret, og det blev i forlængelse deraf besluttet at fastholde den hidtidige model, da der allerede afvikles workshops i forbindelse med stævnet i Vejen. Vi skal dog afsøge muligheden for at gøre afviklingen mere effektiv og interessant.</li> </ul>
4.	21:10 – 21:30	<b>Eventuelt</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Priser (Årets leder mv.)</li> <li>➤ Ansættelsesproces herrelandstræner</li> <li>➤ Update fra DU</li> <li>➤ 3x3 udvalget</li> <li>➤ Pokalfinaler</li> </ul>
		<b>Referat</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>➤ Priser (Årets leder mv.) <ul style="list-style-type: none"> <li>- Det blev besluttet, hvem der skal modtage prisen.</li> </ul> </li> <li>➤ Ansættelsesproces herrelandstræner <ul style="list-style-type: none"> <li>- Sebastian beskrev processen med henblik på at forlænge kontrakten Erez. Der er afholdt flere møder og Erez er præsenteret for et forbedret tilbud, men det har ikke været muligt at imødekomme hans ønsker i en tilstrækkelig grad til, at han har taget imod det.</li> <li>- Vi har derfor kontaktet et par alternative trænere, som umiddelbart står øverst på kandidatlisten.</li> <li>- Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.</li> </ul> </li> <li>➤ Update fra DU <ul style="list-style-type: none"> <li>- Morten Thomsen gav opdatering fra DU. Du har afholdt workshop og vil udsende info inden sommerferien. DU tager også kontakt til BL inden sommerferien mhp. at genforhandle aftalen om BL Development.</li> </ul> </li> <li>➤ 3x3 udvalget <ul style="list-style-type: none"> <li>- Mads Young orienterede om, at Marius fratræder som formand for 3x3 udvalget og derfor træder ud af bestyrelsen. Udvalget har påbegyndt proces mhp. at vælge en ny formand.</li> </ul> </li> <li>➤ Pokalfinaler <ul style="list-style-type: none"> <li>- Morten Thomsen spurgte til planerne vedr. afviklingen af pokalfinaler og mere specifikt til Dameligaens input</li> </ul> </li> </ul>

			omkring at afholde finalerne adskilt. Det blev besluttet, at administrationen tager kontakt til begge ligaer mhp. at afsøge muligheden for at optimere finaleafviklingen.
--	--	--	---